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Dagsorden 
 

 

1. Godkendelse af dagsorden  

+ evt. kommentarer til referatet af sidste møde 

 

Ad 1) Dagsorden godkendt. 

 

 

2. Opfølgning på punkter fra sidste SN-møde 

• Undervisning i påsken – tilbagemelding fra ledergruppen 
Ledergruppen vil sende en survey ud til undervisergruppen på ØI for at 
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høre deres holdninger til undervisning i påsken. Punktet tages op igen 
derefter. 
 

• Undervisning på engelsk på 2. studieår 
Diskussionen udskydes til mødet i august, hvor studienævnet skal tale 
om det nye obligatoriske programmeringsfag. 
Felix fremhæver værdien i at have fagene på dansk, så de studerende 
får et dansk sprog for at tale om økonomi. 

 

 
3. Ændring af 1. årsprøvekravet til 15 ECTS 

Rektoratet har besluttet at ændre førsteårsprøven fra 45 ECTS-point til 15 
ECTS-point. For studerende optaget i E25 og derefter, skal de 15 ECTS 
være bestået inden udgangen af første studieår. For nuværende 
studerende og studerende optaget i E24, skal de 15 ECTS være bestået 
inden udgangen af andet studieår. 
Studienævnet skal drøfte, og gerne allerede nu, beslutte hvilke fag, der 
skal indgå i 1. årsprøven. Fristen for at fastsætte hvilke kurser der skal 
indgå i den nye førsteårsprøve, er den 1. juli 2024. 
Der må ikke være eksamensforudsætninger på fag, som indgår i 
førsteårsprøven. De studerende skal have mulighed for mindst to 
prøveforsøg.  
 
Ad 3) 
Uddannelses- og Forskningsstyrelsen har gjort Københavns Universitet 
(KU) opmærksom på, at flere førsteårsprøver på KU er ulovlige. I følge 
Eksamensbekendtgørelsen §29 stk. 3, må førsteårsprøvens fag ikke 
indeholde eksamensforudsætninger, da retten til 2 prøveforsøg inden for 
første studieår skal være ubetinget. 
Som følge heraf, har rektoratet besluttet at ændre førsteårsprøven fra 45 
ECTS-point til 15 ECTS-point. Pt. er førsteårsprøven på KU på 45 ECTS.  
 
Susanne bemærker, at det er en fordel at de 15 ECTS udgøres af fag på  
1. semester, da vi da vil kunne tilbyde et 3. prøveforsøg i den 
efterfølgende termin.  
Hvis fagene skal ligge på 1. semester er der 2 muligheder: ØiS (5 ECTS) + 
Mat A (10 ECTS) eller ØP A (7,5 ECTS) + Samf A (7,5 ECTS). 
 
Jonathan er bekymret for Mat A og ØiS-kombinationen. ØiS passer godt, 
men Mat A er et fag som kræver at studerende arbejder støt hele 
semesteret. Hvis opgaverne i Mat A bliver frivillige, er der en risiko for at 
de fagligt mindre stærke studerende ikke får lavet dem, hvilket kan give 
en højere dumpeprocent og et højere frafald. Selv hvis studerende får 
tilbudt et 3. forsøg i den efterfølgende termin, vil de have svært ved at 
læse op på egen hånd.  
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Studienævnet diskuterer hvilke fag, der bedst kan indgå og hvor 
eksamensforudsætninger bedst kan undlades. ØP-fagene og 
Samfundsbeskrivelse bringes også på bane som mulige førsteårsprøvefag. 
 
Konklusion: Studienævnet bliver ikke enige om hvilke fag, der skal indgå i 
førsteårsprøven. Thomas taler med underviserne på 1. studieår og 
punktet tages op igen på mødet i juni. Skal besluttes inden 1. juli. 
 
 

4. Kandidatreform og forslag til en ny kandidatuddannelse 
Politrådet præsenterer deres forslag til en ny 1 ¼-årig kandidat. 
Diskussion. 
Gæst: Peter Norman Sørensen (PNS). 
 
Ad 4) Politrådet synes det bedste forslag, som studienævnet er kommet 
op med i løbet af det sidste år, er forslaget om en finansorienteret 1¼-
årig. Forslaget er betinget af, at der er omkring 60 pladser på den. 
 
Ifølge Politrådet skal der på den nye uddannelse være nogle 
specialiserede kurser, som kun er tilgængelige for studerende på dette 
spor (eksklusivt element). Holdundervisningen skal forbedres, så 
netværksmulighederne styrkes blandt de studerende. Derudover skal der 
etableres samarbejder med eksterne organisationer og arrangeres events, 
hvor studerende kan netværke med potentielle arbejdsgivere og få 
inspiration fra talere. 
 
Det er ikke mening af den 1¼- årige skal være for dem der vil vælge de 
avancerede matematiske finansieringsfag. Den gruppe studerende vil nok 
vælge den 2-årige kandidat. 
 
Uddannelsen skal være rettet mod den private finansielle sektor, bredt 
forstået. Hvis optaget skal være større end ca. 60 pladser, kan der evt. 
også være et public policy spor.  
 
PNS tror godt, at der kunne være et marked for en uddannelse med et 
erhvervsøkonomiske sigte og synes det er fornuftigt, at lave en 
specialisering i den retning. Den vil måske også kunne tiltrække nogle 
eksterne ansøgere.  
PNS tror ikke, at det er et stort problem at studerende kan få en 2-årig 
med den samme specialisering et andet sted (fx CBS).  En bachelor i 
Økonomi på KU har et bedre omdømme, så den vil bygge på noget godt. 
For nogle kan det også være attraktivt at blive hurtigt færdig.  
 
Forhold der skal diskuteres og afklares: 
 

• Det er uklart om vi får ekstra ressourcer til den 1¼-årige 

• Det er uklart hvor retskravet kommer til at ligge 

• Hvad skal titlen på den nye uddannelse være? 



 

SIDE 4 AF 6 • Hvordan er fødekæden ind i en ph.d. i finansiering? 

• Dem der gerne vil ud i erhvervslivet, vil gerne møde undervisere fra 
erhvervslivet. På den anden side skal vi sikre, at der er nok intern 
undervisning på uddannelsen. 

• Hvor skal Micro III, Macro III og Eco II ligge? Og hvor mange af dem er 
nødvendige for en 1¼-årig indenfor finansiering? 

• Der vil nok kun være studiestart en gang om året. Særligt hvis der 
ligger obligatoriske fag på uddannelsen. Det kan måske få nogle til at 
fravælge den. 

 
Konklusion: Thomas takker for et godt oplæg fra Politrådet og gode input 
fra PNS. 
Diskussion fortsætter i forskellige fora. Det er nødvendigt at inddrage 
aftagerpanelet og invitere til et aftagerpanelmøde. Derudover skal der på 
næste SN-møde nedsættes et udvalg som kan arbejde videre med den 1¼- 
årige kandidat. Frist for at indsende overordnet kompetenceprofil og 
erhvervssigte for uddannelsen er den 1. november. 
 
 

5. Evaluering af holdundervisere 
Bekymring fra studentersiden for at der ikke bliver fulgt op på negative 
evalueringer af holdundervisere. 
Drøftelse af problematikken og hvad vi kan gøre for at undgå det. 
 
Ad 5) Politrådet oplever, at der ikke bliver fulgt op på slutevalueringer og 
at holdundervisere, som får meget dårlige evalueringer, bliver genansat 
og fortsætter med at undervise. 
Tidligere screenede studieadministrationen evalueringerne, det gør de 
ikke længere. Det kan desværre betyde, at der er nogen, som bliver 
genansat uden som minimum at have været til en samtale. 
 
Daniel bemærker, at skriftlige midtvejsevalueringer vil være brugbart og 
efterspørger en guide til hvordan underviserne laver et 
midtvejsevalueringsskema i evalueringssystemet. 
 
Konklusion: 
Thomas vil opfordre de kursusansvarlige til at læse evalueringerne af 
holdunderviserne og give studieleder besked hvis de opdager noget som 
ser problematisk ud. 
 
Undervisningsevalueringsudvalget skal være opmærksomme på det når 
de gennemgår slutevalueringerne. 
 
 

6. Mulighed for fælles forsvar ved gruppe- BA-projekter og specialer 
Eksamensbekendtgørelsen giver mulighed for at studerende, som har 
skrevet BA-projekt eller speciale i en gruppe kan gå til et fælles forsvar. 
Der skal fortsat angives en individualisering og de studerende skal tildeles 
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en individuel karakter. 
Er der stemning for åbne for denne mulighed? 
 
Ad 6) Studienævnet er enige om at tillade det. Det vil i så fald være 
default-modellen, og hvis studerende ønsker at forsvare individuelt, skal 
dette meddeles i god tid.  
Studienævnet bekræfter også, at de tidligere har godkendt, at studerende 
kan skrive speciale i en gruppe på op til 3. 
 
Susanne taler med speciale- og eksamensmedarbejderne og skriver et 
oplæg, som skal godkendes på næste møde.  
Ændringerne vil tidligst kunne gælde fra E24. Ændringerne skal ind i 
studieordningen og de studerende skal orienteres på KUnet. 
 
 

7. Orientering fra studieleder 

• Orientering fra mødet med studenterforeninger på Polit om 
studiemiljø /resultaterne fra studiemiljøundersøgelsen 
Felix har indkaldt til et møde med de andre foreninger, og de vil 
samme lave en AWARE-kampagne, hvor studerende bliver 
præsenteret for nogle statistikker fra studiemiljøundersøgelsen. 
Kampagnen vil gå i luften ved studiestart. 
 
Formanden fra Kritiske Politter har henvendt sig til Thomas. Ikke i 
kraft af hendes rolle som formand, men på baggrund af en gruppe 1. 
årsstuderende, som ikke er glade for aspirantforløbet og udvælgelsen 
af tutorer. 
Punktet om udvælgelse af tutorer tages op igen på mødet i august. 
 
 

• Orientering om Uddannelsesredegørelsen  
Uddannelsesredegørelsen opsummerer det studienævnet har talt om 
i det forgangene år. Opfordring til at læse den. 

 
 

8. Orientering fra studerende 
 
Ad 8) Intet. 
 
 

9. Orientering fra studieadministrationen/studievejledningen 
 
Ad 9) Thea informerer om, at de nye kandidatstuderende i disse dage får 
et optagelsesbrev fra studievejledningen. I første runde dem med 
retskrav. 
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10. Evt. 

Mødet i juni er flyttet fra den 14. til den 21. juni, da hverken Thea eller 
Susanne kan deltage. 
Markus foreslår et andet mødetidspunkt i efteråret, da han skal undervise 
fredag eftermiddag. Umiddelbart er fredag formiddag fra 9-12 et bud. 
Susanne sender forslag ud sammen med referat. 

 
11. Dispensationssager (Lukket punkt) 

Rikke Truelsen deltager i forbindelse med aktuelle dispensationssager 

(materiale udsendes senest 3 dage før mødet) 
 
 


